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kormányfőtanácsos pedig a volt tanítványok nevében köszön-
tötte fel dr. Fittler Dezsőt. Megható volt dr. Halász Lajos 
budapesti kir. főügyésznek beszéde, amellyel számos remi-
niszcenciáit elevenitve fel, mint a székesfehérvári iskola volt 
diákját köszöntötte az ünnepeltet, aki közvetlen szavakban 
mondott köszönetet az iinnepeltetésért. 

Az Ügyvédi Kamarai Köziöny, a budapesti ügyvédi 
kamara hivatalos lapjának november és december havi száma 
két érdekes és az egész ügyvédség jogászi véleményét hiven 
visszatükröző felterjesztést közöl. 

Az egyik az igazságügyi és honvédelmi kormányhoz a 
katonai büntető törvénykönyv javaslata tárgyában, amelynek 
ha gyakorlati célja az idő .rövidsége miatt nem is volt, egy 
eredményt mégis remélhetünk tőle, hogy egyrészt a büntetési 
nemnek kormányrendelettel való megállapítása bizonyos 
kantélákhoz fog köttetni, másrészt, hogy a jövő alkalommal 
nyilván nem fogják ily nagyjelentőségű igazságügyi reform-
nál a kamara előzetes szakvéleményét mellőzni, mint aho-
gyan ez jelenleg is történt s ami éllen a felterjesztés igen 
helyesen hangosan emelte fel a szavát. 

A másik felterjesztés az igazságügyi kormányhoz intéz-
tetett az okirati kényszerről szóló törvényjavaslat tárgyában 
és pontról-pontra kimutatja, hogy a javaslat minő eminens 
sérelmeket tartalmaz, az ügyvédség rovására, és milyen szo-
katlan előnyökhöz kivánja juttatni a közjegyzőket, a községi 
jegyzőket, sőt az ügynököket is. 

A magunk részéről csak helyeselhetjük a. Kamara inten-
zív munkásságát, mellyel a kar gazdasági érdekeinek szolgá-
latában a működési teriiletek kiszélesítésével a karnak régi 
tekintélyét is vissza, kivánja. szerezni. 

A Közlöny végezetül számos érdekes fegyelmi határoza-
tot is közöl. 

Az Országos Űgyvédszövetség és a Budapesti Ügy-
védi Kör 4-én tartották íleeember havi társasvacsorával 
kapcsolatos együttes összejövetelüket;, amelyen dr. Nyulászi • 
János ni. kir. kincstári főtanácsos, az Országos Ügyvédszö-
vetség társelnöke beszélt „kisiklások a magyar jogalkalma-
zásban" cimniel. Rámutatott arra, hogy ugy rendeleteink, 
mint törvényeink az utolsó időben igen sok téves intézkedést 
tartalmaznak, de ami még nagyobb baj, a jog általánosan 
elfogadott.• -alapelveivel is szembehelyezkednek. Adójogunk 
el akarja törölni az elévülés intézményét. A földbirtokreform 
lebonyolítását szabályozó rendelet a községi elöljáróságot és 
a pénzügyigazgatót feljogosítja arra, hogy akkor, ha valaki 
egy annuitással hátralékban van, azt szó nélkül kidobja még 
akkor is, ha az ingatlan át van reá irva. Telekkönyvi jogunk 
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mellett a FAKSZ és hasonló hitelek segélyével, valamint a 
föklbirtokreíorm lebonyolításával kapcsolatosan egy u j telek-
könyvön kivüli dologi jog keletkezett. A törvények és rende-
letek közötti határvonal eltompult, a kormány nem adja ki a 
rendeleteket, amelyekre a törvény kötelezi, a törvényalkotás 
mai módja, a nyilvánosság nélkül lefolyó bizottsági tárgya-
lások különösen alkalmasak a jogalkotás felületességének 
előmozdítására. A magyar ügyvédség hivatása ezek ellen 
a kisiklások ellen teljes erővel síkra szállni és a jogalkotást 
régi piedesztáljára visszaállítani. A kitűnő előadást nagy tet-
széssel fogadták. 

Az Ügyvédek Reíormnszövetsége november hó "27-én 
este népes és igen jól sikerült vacsorát rendezett a budai 
„Zöldfa" vendéglőben, melyen dr. Szalay Zoltán a Szövetség-
háznagya üdvözölte a vendégeket és a sajtó képviselőit 
ismertetve a Reformszövetség eéljait ós a jövő magyar ügy-
védi közéletben való elhivatottságát. Dr. Varannai István a 
Reformszövetség elnöke lendületes szavakkal fejtette ki, hogy 
az etika az egyetlen jogcíme az ügyvédi hivatásnak. Dr. Krá-
mer Emil az Ügyvédi Kamara ügyésze, a kamara nevében 
üdvözölte a Reformszövetséget. Dr. Vészi Mátyás rámutatott 
arra, hogy az ügyvédséget mindenkor a konzervatív és pro-
gresszív gondolat egysége jellemezte, amely egyesül a 
Reform szövetségben. Dr. Király Ferenc a Reformszövetség 
összejöveteleinek jelentőségét méltatta. Dr. Fabinyi Tihamér 
a kvalitás numerus claususát követelte az igazi ügyvédség-
nél. Végül Dr. Gliicksthal Andor szellemes felszólalása zárta 
be az összejövetelt. 

„Az Ügyvéd" cimmel novemberben dr. Bessenyei Zénó 
és di'. Szegő Ferenc szerkesztésében uj 1 ap indult meg 
speciális ügyvédgazdasági, társadalmi és jóléti célok szolgá-
latában. Eleven és a gyakorlati élethez igazodó lap, amely 
nem törekszik tudományos kérdések megvitatására, hanem az 
ügyvédség szigorúan kari érdekeit kívánja előmozdítani a 
gyakorlati célok szem előtt tartásával és nem teszi felesle-
gessé a jogirodalom és a jogi szaksajtó munkásságát, hanem 
azok mellett a kar mindennapi panaszainak, kívánalmainak 
és boldogulásának a szócsöve. I f j ú laptársunkat kollegiális 
szeretettel üdvözöljük! 

Az Országos Ügyvédszövetség nemzetközi jogi bizott-
sága december hó 2-án dr. Nyulászi János m. kir. kincstári 
főtanácsos társelnök elnöklete alatt ülést tartott, amelyen a 
Nemzetközi Jogi Egyesület (International Law Association) 
New-Yorkban 1930. évi szeptember havában tartandó ülésének 


